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ZAPISNIK 
 

s 18. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27. srpnja 2023. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu.  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar.  
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 

Red 
br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutan 

2. Sandra Čakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

6. Alen Gržinić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutan 

7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

8.  Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

9. Ivana Špadijer  IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutan 

11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutna 

14.  Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

15. Daniele Kumar  IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutna 

18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

20.  Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

24. Igor Belas SDP prisutan 

25. Antonella Degrassi SDP prisutna 

26. Vili Bassanese SDP prisutan 

27. Goran Subotić SDP  odsutan 

28. Marko Ferenac SDP  opravdano 
odsutan 

29. Goran Hrvatin SDP  odsutan 

30. Mauro Jurman SDP  prisutan 

31. Jasna Opačak HDZ prisutna 

32. Milan Košara HDZ prisutan 

33. Ivica Ćošković HDZ odsutan 

34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan 



                                                             
 

  
  
OSTALI PRISUTNI: 
 
BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije 
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana 
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine 
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana 
GORDANA ANTIĆ dr. med, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije 
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj 
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke 
skupine 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju 
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
PATRICIA PERCAN pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine  
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, službenica koja obavlja poslove pročelnice Upravnog odjela za 
gospodarstvo  
DRAŽEN STILINOVIĆ, direktor tvrtke Kaštijun d.o.o. 
 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 18. 
sjednicu Skupštine Istarske županije.  
Navodi da u skladu s materijalima koji su svi vijećnici dobili, današnja sjednica Skupštine IŽ 
sazvana je po hitnom postupku sukladno člancima 92. i 110. Poslovnika Skupštine po 
prispjelom zahtjevu od strane župana.  
 
Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku. Konstatiram da je prisutno 30 (kasnije 
31) od 41 vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano odlučivati.  
 
Predlaže sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. Informacija o poslovanju TD Kaštijun d.o.o. Pula 
 
2. Prijedlog odluke o davanju suglasnosti za zaduženje i davanju jamstva trgovačkom  

društvu Kaštijun d.o.o. Pula 

35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna 

36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna 

37. Koviljka Aškić Nezavisna  odsutna 

38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan  

41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 



                                                             
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Informazioni sulla gestione della società Kaštijun d.o.o. Pola 
 

2. Proposta di Delibera sulla concessione del consenso all'indebitamento e sulla 
concessione di garanzie per la società Kaštijun s.r.l. Pola 
 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na 
prvu točku dnevnog reda. 

 
Ad.- 1. 

Informacija o poslovanju TD Kaštijun d.o.o. Pula 
 
 

Direktor Kaštijuna d.o.o. Dražen Stilinović, putem Power pointa prezentira informaciju o 
poslovanju TD Kaštijun. Kaštijun nije samo ono što vidimo u Puli, tu spada transport, sve 
pretovarne stanice, a tu ubrajamo Buzet, Pazin, Labin, Poreč, Umag, Rovinj, zatim 
reciklažna dvorišta te županijski centar za gospodarenje otpadom. Trenutno Kaštijun 
posjeduje 26 poluprikolica, koje voze non stop i prikupljaju otpad sa spomenutih pretovarnih 
stanica. U ljeti i više puta dnevno. Kaštijun se gradio po fazama. U prvoj fazi su se izgradile 
upravne zgrade i servisni centar te postrojenje za preradu otpada. U drugoj fazi se izgradilo 
postrojenje za biološku i mehaničku obradu otpada. Treća i četvrta faza su obuhvatile 
izgradnju bio reaktorskog odlagališta. Peta faza i ostale faze još čekaju realizaciju, konkretno 
peta faza je još u projektiranju, planira se izgradnja dodatnog odlagališta. Bio plinska 
postrojenja obuhvaćena su šestom fazom. A zadnjom fazom je predviđen dodatni prostor za 
odlagališta. Kaštijun je osnovan 31. siječnja 2007. godine od osnivača grada Pule sa 51% i 
Istarske županije sa 49%. Društvo je započelo s radom 2008. godine, a 2015. godine je 
izvršena obuka zaposlenika. U 2016. godini zaposlene su osobe za prijevoz i te su godine 
održani prvi pokusni radovi na postrojenju. Uporabna dozvola ishođena je 2018. godine. Sa 
danom 01. ožujka 2018. godine, postrojenje Županijskog centra za gospodarenje otpadom 
Kaštijun, izvršena je primopredaja Fonda za zaštitu okoliša te nam je u rad dodijeljena sva 
oprema i mehanizacija. Od 02. srpnja 2018. godine Kaštijun radi kontinuirano. Na Kaštijunu 
se prima miješani komunalni otpad, otpad sa tržnica i ostaci od čišćenja ulica te drugi 
komunalni otpad koji nije specificiran, a sav drugi otpad se na Kaštijunu ne prima i ne 
obrađuje. Postrojenje koje Kaštijun koristi je MBO – Mehanička biološka obrada, koja ima 
kapacitet od 90 000 tona na godinu. U tom postrojenju imamo posebno postrojenje za 
mehaničku obradu nakon biološke obrade te bio reaktorsko odlagalište za proizvodnju plina. 
Planom gospodarenja otpadom Istarske županije koji je u izradi, planirati će se daljnji razvoj 
cjelovitog sustava gospodarenja komunalnim otpadom temeljen na ekonomski, ekološki i 
tehnološki najprihvatljivijoj varijanti. Trenutno za većinu vrsta komunalnog otpada tokovi nisu 
adekvatno uspostavljeni. Postrojenje ima maksimalni kapacitet 90 000 tona, a dnevni 
kapacitet je 390 tona. Ono što može tehnologija MBO obraditi u maksimalnim vrijednostima 
je 2 000 tona. Bitno je spomenuti da ulazna vlaga, koja ulazi u postrojenje, mora iznositi 
između 38 i 50 posto. Drugi uvjet je i gustoća materijala koja mora biti između 400 i 500 
kilograma po metru kubnom. To su kriteriji koji moraju biti ispunjeni kako bi tehnologija 
odnosno postrojenje savršeno radili. U Istri su u srpnju i kolovozu svi ti parametri nadmašeni 
toliko da Kaštijun ne može kvalitetno raditi. Ponovo napominje da je postrojenje kvalitetno 
napravljeno, svojim stupanjem na dužnost, direktor je napravio analizu svega otpada koji 
dolazi odnosno ulazi u postrojenje i pokazalo se da postrojenje uredno radi i obrađuje otpad. 
S financijske strane, prihodi u 2022. godini su iznosili 63 milijuna kuna, rashodi su iznosili 80 



                                                             
 

milijuna kuna a gubitak je bio 16 milijuna. Zaprimljenog otpada u 2022. godini je bilo 70.138 
tona. Cjenik po kojim se poslovalo lani je iznosio 540 kn za otpad i 50 kn za prijevoz. Taj 
cjenik se nije promijenio od 2017. godine a nužno je spomenuti da usporedbe radi, cijena za 
preuzimanja viška otpada je 2.245 kn po toni. Vidljivo je da po toj cijeni, po kojoj smo mi 
poslovali, se može stvarati samo gubitak. Plan za 2023. godinu je da će količina otpada biti 
slična 2022. godini, znači 70 000 tona. Ugovorena je nova cijena zbrinjavanja sa 2023. 
godinom koja iznosi 146 eura te 6,6 eura za prijevoz. Planirani prihodi su 17 milijuna i 200 
tisuća eura te planirani rashodi su 17 milijuna i 900 tisuća eura. Predviđeni gubitak u 2023. 
godini je 772 tisuće eura. Što se tiče problema oko neugodnih mirisa, ove smo godine 
organizirali da količina otpada koja dolazi preko ljeta, taj višak, direktno sa pretovarnih 
stanica se preuzima od strane jednog drugog poduzeća. Pojačana je kontrola ulaznog 
materijala i izvršit će se ispitivanje pojedinih vozila te će izvješće biti javno objavljeno. Od 
2008. godine zbrinuta je sva ne metalna frakcija koja se skladištila na lokaciji godinama, 
počeli smo djelomično zbrinjavat metalnu frakciju, u prvih šest mjeseci ove godine zbrinuto 
je 10.000 tona SRF-a, počeli smo probno zbrinjavanje SRF-a u raspadnom stanju. Za 
Kaštijun kao postrojenje i tehničko rješenje, bilo je predviđeno da proizvodi SRF u 
raspadnom stanju i da u tom obliku ide direktno na zbrinjavanje. Dakle, nije bilo projektirano 
da se stvaraju bale, one su tehničko rješenje u slučaju kad ima problema sa proizvodnjom 
SRF-a. Dobiven je certifikat za ISO 9001 i 14001. Pojačano je održavanje, potpisani su 
ugovori sa njemačkim proizvođačem koji su postrojenje i napravili. Ostvarujemo odličnu 
suradnju sa Mariščinom, oni imaju identično postrojenje kao i mi te se susreću sa istim 
problemima kao i mi pa iste zajednički rješavamo. Poboljšali smo sustav vatrodojave što je 
izuzetno važno za takav sustav. Od 2015. godine nije bilo povećanja temeljnog kapitala 
društva. Od 2008. godine, poslovanje je negativno. Vidljivo je da količina otpada koje dolazi 
na Kaštijun je više manje fiksna, oko 70 000 tona godišnje.  Također se može primijetiti da 
su prihodi kroz godine isti a svi znamo da su troškovi svakim danom sve veći. Kaštijun je od 
osnivanje preuzeo 316.000 tona otpada, proizvedeno je 47 tisuća kuna goriva iz otpada a 
količina zbrinutog je oko 50 posto. Sa 31. prosincem 2022. godine na lokaciji Kaštijun je bilo 
20 tisuća tona SRF-a, to je zbrinuto i sad imamo oko 12 tisuća tona. Velike financijske 
probleme nam stvara stalno povećanje troškova zbrinjavanja SRF-a dok prihodi iz djelatnosti 
su uvijek isti. Cjenik iz 2017. godine se nije mijenjao a sad od 2023. imamo novi cjenik i sa 
njim se nadam da će se situacija promijeniti. U 2022. godini je ostvaren negativni poslovni 
rezultat u iznosu od 16 milijuna kuna. Društvo je evidentiralo nešto manje vrijednosti u 
odnosu na prethodno razdoblje no i dalje su vrijednosti iznad 1,00 što pokazuje dobru 
likvidnost Društva. Podmiruju se sve obveze unutar ugovorenih rokova.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. Vijećnik Boljun, izvolite.  
 
SLAVEN BOLJUN, u ime Kluba Možemo!-Orah-Zelena alternativa, navodi da su veliki 
problemi oko sustava gospodarenja otpadom. Po prekoračenju miješanog komunalnog 
otpada imamo 18 tisuća tona dok Međimurska županija ima samo 700 tona a od nas se kao 
napredne županije, očekuje više. Taj podatak nam govori da je krajnje vrijeme da se nešto 
promijeni. Dvije su stvari u kojima Županija ima aktivnu i vodeću ulogu. To je prostorni plan, 
koji se čeka da se donese i plan gospodarenja otpadom koji je u tijeku. Pozdravljam da je 
izašao poziv na web stranici za uključenje i drugih subjekata i fakulteta, udruga, ugostitelja, 
obrtnika, iznajmljivača u samo planiranje gospodarenje otpadom. Smatra da je sada ključan 
moment za politički i društveni konsenzus kako bismo uredili sustav gospodarenja otpadom i 
postigli zakonom propisane stope izdvajanja i prestali plaćati kazne. Kaštijun će uvijek biti u 
problemu, dokle god se ne izgrade kompostane, sortirnice i reciklarna dvorišta. Politika 
masovnog turizma i stihijskog razvoja dovela nas je u jednu tešku situaciju i izlaz iz nje ovisi 
o zaokretu politika koje dovode sustav do pucanja. Prvi hitan korak je izmjena prostornog 
plana i apeliramo na ubrzanju procesa.  Kaštijun se može riješiti tako da se bio otpad 



                                                             
 

odvojeno prikuplja. Građani moraju uzeti malo i odgovornost na sebe da se na kućnom 
pragu odvaja otpad. Potrebno je da se politički preuzme odgovornost na sve gradove i 
općine u Istri te sklopi dogovor oko saniranja akumuliranog duga Kaštijuna. Postavlja pitanje 
za direktora, koji su planovi za kumuliranje duga i za sanaciju njega. Župane, kako teku 
pregovori s gradom Pulom oko saniranja duga, kako će Županija riješiti taj dug i je li 
potrebna dokapitalizacija? 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnika Vilia Bassanese, izvolite.  
 
VILI BASSANESE, u ime Kluba vijećnika SDP-a, navodi da četiri do pet ovdje prisutnih 
osoba, su uključene od 2007. godine u cijelu problematiku Kaštijuna. Naravno da je to 
civilizacijska potreba ujedno i jedan od najznačajnijih projekata u Istri uopće. Od bitnog nam 
je značaja prije svega jer se reflektira na zdravlje ljudi, očuvanje okoliša, održivi razvoj i 
održivi razvoj turizma. Zakon je jasan, svi imamo potrebu i obavezu da sav otpad vozimo u 
Kaštijun. Grad Umag nije bio zadovoljan takvom odlukom i nije htio voziti u Kaštijun već u 
Trst, gdje je ujedno i jeftinije. Osobno je bio uključen u proces osnivanja Kaštijuna kao i 
gospodin Kliman, tehnologija je zasigurno dobra. Kao sudionik projekta, od početka je 
upoznat da je projekt financiran iz Europske unije, iz nacionalnog proračuna te lokalnog. 
Sukladno tome i gradovi i općine i dalje sudjeluju u otplati tog udjela. Mišljenja je da se 
vlasništvo sa Županije i grada Pule treba prebaciti na lokalne gradove i općine koji i 
upravljaju otpadom, koji imaju komunalna društva. Odgovornost se može stalno prebacivati 
iz jednih na druge ali činjenica je da se sav otpad vozi na Kaštijun i nakon obrade ostaje, 
ostaje 20 ili 30 posto SRF-a. Prije se prikupljao otpad za 50 eura po toni a odlaganje 10 eura 
po toni. Tada su studije pokazivale da će biti 33 eura za odlaganje odnosno gospodarenje. 
Danas je to isto gospodarenje 150 eura. Tri puta je skuplja naplata za sve građane a 
kvaliteta nije dobra jer nismo cijeli sustav završili do kraja. Prekomjerne količine otpada ne 
postoje. Poreč i Umag rade na polju vodozaštitnog sustava, imaju ekvivalent Poreč 110 
tisuća ljudi a Umag 90 tisuća. Kaštijun nema kapacitet za održive potrebe Istre. Održive 
potrebe Istre se zbog turizma odvajaju na zimski i ljetni period. Osobno mislim da se prije 
svega moraju riješiti imovinsko pravna pitanja vezano za Kaštijun, inzistiram na tome. Mi 
smo se danas ovdje našli da se ponovo zadužimo i što se time postiže, gašenje požara. Mi 
ne možemo i nismo vatrogasna postrojba. Potrebno je riješiti kapacitet primanja otpada i to 
je primarno. Izgradnja kompostana i sortirnica je nemoguća, Županija to ne dozvoljava 
općinama i gradovima. Problematika rješavanja cijelog sustava je da nam se omogući da 
višak otpada koji Kaštijun ne može primiti, da možemo sami u gradovima zbrinuti. Sada, to 
podzakonski akti i plan gospodarenja ne dozvoljavaju. Smatra da se svakim novim 
zaduživanjem i dalje ne rješava glavni problem a to je sustavno gospodarenje otpadom na 
području Istarske županije. Ne može se na kućnim pragovima odvajati otpad a poslije se taj 
otpad nema gdje odlagati, to jednostavno nema smisla. Neprihvatljivo je da naš SRF i 
obrađeni otpad prodajemo nekome tko ima primitivne metode odlaganja otpada i to po 
šumama, a da pri tome mi plaćamo 10 puta više nego je potrebno. Upitno je da li na koncu 
oni taj otpad spaljuju kako treba ili gdje se to odlaže. Trebalo se spaljivati u našoj tvornici 
cementa, međutim to se nije dogodilo. Ne postoji burza gospodarenja otpadom kao što to 
recimo ima Slovenija kod koje je to državni institut i oni funkcioniraju. Smatram da bi se cijeli 
sustav prije trebao riješiti na državnoj razini da bi se na koncu moga riješiti problem s 
Kaštijunom.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika, Mario Bratulić izvolite.  
 
MARIO BRATULIĆ u ime Kluba HDZ-a predlaže posjet svih u Kaštijun s obzirom da puno 
njih nije bilo uključeno u taj projekt od početka pa da dobiju jasniju sliku. Problematika 
zbrinjavanja otpada na Kaštijunu je problematika svih nas s kojom se moramo suočiti bez 



                                                             
 

političkih trzavica i pogledati najbolje prakse u svijetu i sa strukom vidjet na koji način to 
riješiti. Smatra da je potrebno staviti odgovornost na najniži nivo, općine i gradove jer je to 
njihova svakodnevica i da mogu više utjecati na stanovništvo. Apelira da se kod izrade plana 
gospodarenja otpadom svi uključe i subjekti koji djeluju sezonski a koji nam u te ljetne 
mjesece stvaraju velike probleme sa količinom otpada. Suglasan je s prethodnicima da treba 
otvoriti jednu temeljitu raspravu o rješavanju problema. Isto tako se slaže da se struka 
maksimalno uključi jer politika bez stručnih ljudi ne može ništa postići. Moramo pozitivno 
gledati na Kaštijun, trebalo bi napraviti podjelu dionica i uključiti sve jedinice lokalne 
samouprave u diobu. Bitno je da se do kraja godine posvetimo dobrom planu, ponašati se 
moramo odgovorno. Vidimo svaki dan do kakvih vremenskih nepogoda dolazi i okoliš ne 
smijemo uzimati zdravo za gotovo.     
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika, Roberta Velenika, izvolite.  
 
ROBERT VELENIK, u ime Kluba IDS-ISU-Zeleni navodi da je za budućnost Kaštijuna 
potrebno zajedništvo odnosno da svi zajedno postignemo dogovore kako dalje, kako da nam 
i dalje Istra bude zelena i napredna. Jedno je sigurno a to je da povratka na staro nema, 
nećemo ići na zatrpavanje otpada kao što se radilo nekada. U Kaštijun su svi građani jako 
puno investirali, od 2012. godine do kraja 2022. godine se ukupno investiralo 33 milijuna 
eura. Danas smo se našli da donesemo odluku o novom zaduživanju u iznosu od 1,6 
milijuna eura kojom bismo uklonili odnosno spriječili pojavu neugodnih mirisa, do koje je 
došlo u prethodnom razdoblju. Prezentacija direktora bila je detaljna i puna zanimljivih 
podataka međutim nije rečena glavna stvar a to je kako dalje. Koji su daljnji planovi društva. 
Postavlja se pitanje je li zaduženje od 1,6 milijuna eura konačno ili nas u dogledno vrijeme 
čekaju nove redovite ili izvanredne sjednice sa novim zaduženjem. Molim da nam kažete 
postoje li kratkoročni, srednjeročni li dugoročni planovi društva. Svakako je u našem interesu 
i interesu svih građana da Kaštijun radi međutim moramo biti odgovorni i savjesni. 
Najavljujem da će naš Klub podržati novo zaduženje i pozivam svih vas da to isto učinite.        
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu. Vijećnik Kumar i Iskra izvolite.  
 
DANIELE KUMAR, IDS, napominje da dolazi iz Banjola, općine Medulin te ističe da su 
mještani tog područja prvi na udaru neugodnih mirisa iz Kaštijuna. Ističe da je tih dana bilo 
jako teško živjeti i da su se ljudi počeli bojati. Ne samo zbog mirisa nego zbog zraka koji 
udišu. Kroz prezentaciju direktora vidio sam da postoji nada, nada za bolje rezultate 
Kaštijuna. Trenutno su se mirisi umanjili međutim gledajući brojke, činjenica je da će u srpnju 
i kolovozu biti čak i do 50 posto više otpada doneseno na Kaštijun, taj podatak zastrašuje. 
Upućujem pitanje direktoru hoće li se moći miris regulirati s obzirom na količinu otpada. Ono 
što su mještani općine Medulin prošli zadnje tri godine rezultiralo je velikim nepovjerenjem 
prema tom projektu. Apeliram na Županiju da zajedno s gradom Pulom pritisnu lokalne 
jedinice i hotelijere da se otpad koji dolazi pregleda. To je županijski centar ali apeliramo da 
svi moraju sudjelovat u procesu i komunalna društva i građani. Svi u Istri zarađuju od 
turizma, recimo hotelijeri. Njih se može pritisnuti da više sortiraju i da paze šta bacaju. Oni 
svi u Istri zarađuju a mi ako nemamo čist zrak i okoliš od tog nemamo onda ništa. 
 
IVAN ISKRA, ORaH,  upućuje pitanje direktoru Kaštijuna. Koji su daljnji planovi za Kaštijun, 
konkretno za fazu broj šest kojom je predviđeno izgraditi postrojenje za proizvodnju bio 
plina? Planira li se izgraditi baklja ili elektrana koja bi onda koristila tu električnu energiju. 
Podsjeća da društvo Kaštijun ima u svojim djelatnostima registriranu i djelatnost proizvodnje 
i prodaje električne energije. U iznesenom izvješću za 2022. godinu vidljivo je da je došlo do 
potrošnje električne energije i to za 2 i po puta više. Mišljenja je da bi se kroz tu elektranu 
mogli smanjiti računi za električnu energiju i tako bi moglo postrojenje postati samo održivo.  



                                                             
 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pita ima li još vijećnika za raspravu, ima. Renato Kalac, 
izvolite.  
 
RENATO KALAC, Možemo! Napominje da sa stajališta građana, odvoz otpada je poskupio 
za duplo. To povlači pitanje hoće li građani ponovo početi kopati jame i zatrpavati smeće. 
Upućuje pitanje direktoru koliko se plaća zbrinjavanje SRF-a i gdje se on zbrinjava? Isto 
tako, vijećnici Skupštine su nedavno usvojili jednu analizu u kojoj je zaključak bio da se treba 
izgraditi dvije kompostane. Skupština je tu analizu prihvatila i platila, pa upućuje pitanje radi 
li se nešto na tom području. Kompost uvozimo iz Nizozemske i Švedske a imamo 
mogućnosti da ga sami stvaramo. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i poziva direktora Stilinovića i župana da 
odgovore na postavljena pitanja.  
 
DRAŽEN STILINOVIĆ objašnjava da od kad je on došao u Kaštijun, sustav u Istri je daleko 
napredniji od svih drugih sustava koje je on vidio u Hrvatskoj. Ponosi se što radi na 
Kaštijunu, koriste modernu tehnologiju, ljudi se trude na sve strane da obavljaju svoj posao 
24 sata na dan po teškim uvjetima bez da to izađe u javnost. Ovaj kredit o kojem se danas 
priča, već je bio prije raspravljan, već je bio odobren u 2020.-toj godini za i on se podiže za 
sprječavanje novih neugodnih mirisa i puštanje u pogon jednog stroja koji stoji od 2018. 
godine i čeka za puštanje u pogon. On je namijenjen za stvaranje 58:00 
Kad taj stroj bude u pogonu, on će stvarati prihode. Od kada je direktor, pokušava raspisati 
natječaj za zbrinjavanje metalne frakcije, no nije bilo uspjeha. Za Plan sanacije ima ideja, on 
će taj plan dati osnivačima pa će se vidjeti hoće li ga oni odobriti. Kaštijun ima tehničku 
mogućnost da obradi otpad i većih količina i može ga kvalitetno obradit. Problem je vrsta 
materijala. Ako dolazi mulj onda takav sustav to obraditi ne može. Kaštijun radi kvalitetno 
ono što može i za što je napravljen. Bili su sastanci oko plana gospodarenja otpadom i u tom 
pogledu Kaštijun neće o tome odlučivati, nema tu ovlast, ali dao je smjernice koliko može 
primiti i kakav materijal i surađuju na tom polju. Kredit će uvelike pomoć da se riješe stari 
problemi i da se započne implementacija bio plina na odlagalištu. U planu je postaviti i 
solarne panele. Cijena SRF-ova zbrinjavanja stalno raste, mi na to tržište ne možemo 
utjecati. Plaćamo 190 eura za skladištenje a dobijemo za obradu otpada 150 eura. Materijal 
ide u Austriju na postrojenje koje energetski obrađuje taj materijal. Što se mirisa tiče, i ove 
godine planiramo držati pod kontrolom. Viškovi neće dolaziti na Kaštijun, to smo riješili i 
samim time će i mirisi biti u reguli.  
Faza broj 6. razvoja Kaštijuna u planu je najprije provjeriti je li isplativo ići u tu investiciju. 
Izgradili bi se motori koji iskorištavaju bio plin iz bio reaktorskog odlagališta. To je u planu 
investirati spomenutim kreditom. Baklja već sad postoji, ona radi pod tlakom te služi da 
smanji širenje neugodnih mirisa u zraku.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da ukoliko se direktor slaže, prezentacija bi se 
poslala svim vijećnicima te predlaže da se dogovori posjet svih vijećnika Kaštijunu. Poziva 
zamjenika župana da odgovori, izvolite.  
 
TULIO DEMETLIKA ističe da je današnja točka interesantna i medijima i javnosti i to s 
razlogom. Svi turisti koji dolaze iz raznih zemalja odmah istaknu kako Vam je lijepa zemlja, 
kako je čisto, uredno, nema smeća. Činjenica je da bez obzira na probleme, naš sustav 
funkcionira. Naši komunalci su vrijedni, dobro su opremljeni mehanizacijom te Istra s 
200.000 stanovnika i 500.000 turista funkcionira. Kraj je mjeseca srpnja a mi problema s 
otpadom nemamo. Vidimo da svijest građana na kućnom pragu raste. Edukacija, 
obrazovanje koje počinje u vrtićima, školama utječu na to da ipak se ponašamo prema 



                                                             
 

smeću odgovorno. Ono što je vijećnik Boljun spomenuo, da Međimurska županija ima bolje 
odvajanje, ima, ovisno o tome što prijavi i kakvu statistiku vodi. Na Kaštijun svake godine 
dolazi 700 tisuća tona otpada, svake godine je to sve veća brojka. Ako se uzmu u obzir 
noćenja iz 2018. godine, 2022. ili 2020. vidljivo je da su noćenja, znači prisustvo gostiju 
povećana za 20 posto, ukoliko se to pomnoži po svakoj osobi vidljivo je da imamo više 
otpada. Međutim, imamo plave kante, žute kante, sa 2023. godine neki gradovi su postavili i 
smeđe kante, bio otpad, u skladu s tim, miješanog otpada je manje. Novim planom će se sve 
to obuhvatiti i isto tako uključit će se nevladine udruge, iznajmljivači, svi koji su zainteresirani 
da se jave i daju svoj doprinos oko uspostavljanja jednog još modernijeg i kvalitetnijeg 
sustava. Svi danas spominju sortirnice, kompostane, reciklarna dvorišta, postrojenje za 
spaljivanje SRF-a sve će to biti obuhvaćeno planom za gospodarenjem otpada koji će biti 
donijet na vrijeme. Čekalo se državu, poznato je da se uvijek čeka, znamo da burza otpada 
u Hrvatskoj ne postoji, naši komunalci plaćaju 190 eura za zbrinjavanje tone plastike dok 
smo prije računali da će nama netko plaćati ako mi plastiku odvajamo. Sortirnice se nisu 
izgradile, razlog dobro zna vijećnik Vili Bassanese, natječaj je raspisao Fond i uvjet je bio da 
se mora javiti grad ili općina, ne trgovačko komunalno društvo a sufinanciranje je bilo 85 
posto. Takvih je sortirnica u Hrvatskoj izgrađeno 5 no niti jedna ne radi iz jednostavnog 
razloga. Uvjet izgradnje je bio da kad grad izgradi takvu sortirnicu, treba raspisati natječaj za 
upravljanje tom sortirnicom, ukoliko se javi privatnik na natječaj i on iskaže gubitak u 
poslovanju grad iz proračuna, takav gubitak mora nadoknaditi. Svi znamo da za 
gospodarenje otpadom su zadužene jedinice lokalne samouprave ali zašto je država 
naredila da Županija izradi plan gospodarenja otpadom. Iz jednostavnog razloga, jer u RH 
ima 576 jedinica lokalne samouprave, ako svaka jedinica radi svoj plan to može biti sve 
samo ne dobro. Iz tih razloga je ta zadaća prebačena na Županiju ali Županija nema 
zakonskih ovlasti da prisili jedinicu lokalne samouprave da provodi taj budući plan. Dakle, 
potreban je konsenzus odnosno suradnja između građana, komunalnih društva, lokalne 
jedinice i Kaštijuna da bi stvari funkcionirale. Što se tiče Kaštijuna, kad smo to počinjali 
2006., 2008. godine, ne možete ni zamisliti koliki je to projekt bio kada je krenuo raditi 2017. 
godine. Postrojenje je bilo planirano za 90 tisuća tona otpada godišnje. Danas nakon toliko 
godina obrađujemo 70 000 tona, znači postrojenje ima još rezerve 20 000 tona ali problem 
nam stvara sezona. U ljetnim mjesecima bi trebali imati duplo kamiona za prijevoz smeća, 
duplo pumpnih stanica za vodu, tri puta veća parkirališta u gradovima za turiste, proširen 
ipsilon da mogu svi doći, da nema čepova a to sve za 2 mjeseca u godini. Postavlja se 
pitanje, da li ćemo ubuduće, nadzorni odbor i direktor Kaštijuna i osnivači, ulagati zbog ta 
dva mjeseca, da izgradimo još jedan mali Kaštijun ili da određene viškove vozimo drugdje. 
Problem nastaje u tjednim količinama, jer obrada otpada je na tjednoj bazi, ono što uđe u 
proces u ponedjeljak idući ponedjeljak izlazi. Jedan ponedjeljak imamo 390 tona a drugi 500, 
u sezoni. Moli se komunalce da pokušaju to smanjiti odnosno stisnuti, a Kaštijun je dužan 
sav otpad prihvatiti. Tu dolazi do problema, jer Kaštijun izbaci otpad van prije nego je 
njegova biološka obrada završila i neugodni mirisi krenu po zraku. Dakle pitanje je, hoće li 
se ulagati zbog ta 2 mjeseca ili ćemo raditi na tome da se u ljetnim mjesecima bolje sortira, 
da se upozore hotelijeri i ostali veliki potrošači da pridaju više pažnje tim stvarima. Hotelijeri 
su upozoreni da svoj bio otpad iz kuhinja odvajaju, što su oni dužni raditi i zakonski. Veći 
problem stvaraju manji ugostitelji, restorani. Vjerujem da će tu veliku ulogu igrati komunalna 
poduzeća, već sada grad Pula ima 20 tona manje bio otpada. Mišljenja je da će suradnjom 
gradova, općina i države taj projekat Kaštijuna biti uspješan. Jedan od vijećnika je 
spomenuo SRF i zbrinjavanje, napominje da u trenutku kad smo dobili pismo namjene 
Holcima da će preuzeti SRF, to je bio jedan od uvjeta da se uopće prijavi projekt jer da 
pisma nije bilo, ne bi ni Kaštijuna danas. Tada je bilo, na tržištu, da tko proizvodi SRF drugi 
mu moraju plaćati isti jer je on zamjena za energent da li ugljen da li neki drugi. Stvari su se 
kroz 20 godina promijenile, SRF-a ima puno a problem ga je zbrinuti. Mi SRF trenutno 
vozimo u Austriju, obvezni smo provesti javni natječaj i tko se javi, a nema previše 



                                                             
 

zainteresiranih, u tu zemlju vozimo SRF po cijeni koju nam oni postave. Ispada da ćemo 
uvijek biti ovisni o nekom i plaćati velik novac. Možemo razmišljati da uložimo i da sami 
zbrinemo naše smeće. Ovisi hoće li se uključiti Termoelektrana Plomin, tvornica cementa 
Koromačno ili neka elektrana naša ili javno privatno partnerstvo naših sugrađana, s time 
Kaštijun nebi plaćao 150 eura po toni nego bi Kaštijun sam proizvodio struju i bio neovisan. 
Postavlja se pitanje tko će biti taj vijećnik, član odbora koji će reći da se u prostorni plan 
predvide takva postrojenja. Tko će biti ta osoba koja će reći u toj i toj općini će se izgraditi 
takvo bio plinsko postrojenje u koje ćemo iz cijele Istre voziti bio otpad.  
 
ŽUPAN ističe da grad Pula i Županija dobro surađuju. Osobni stav je i dalje da sve općine i 
gradovi analogno u tim postocima otplate kredita u kojoj sudjeluju, imaju i upravljačko pravo. 
Vlasništvo će se teško riješiti i prebaciti na lokalne jedinice. Moguće je urediti unutar 
društvenog ugovora da se upravljačka prava razmjerno opterećenju same otplate kredita 
dodijele svim gradovima i općinama. Bitna stvar je za napomenuti, da mi investiramo u 
očuvanje okoliša a kad se govori o okolišu, malo tko će biti protiv toga, ali ekologija ima neki 
svoj trošak. Pristupanju Hrvatske Europskoj uniji, morali smo prihvatiti i neke okolišne 
direktive. Europa je osigurala sredstva za izgradnju ekoloških sustava jer i sanacija 
odlagališta je sufinancirana od strane Fonda isto kao i sufinanciranje izgradnje Kaštijuna. Taj 
novac je došao kako bi se poštovale direktive i on ima svoju namjenu. Istarska i Primorsko-
goranska županija su jedine u Hrvatskoj se obvezale to poštivati i do 2019. godine zatvoriti 
sva ta odlagališta. Druge županije vjerojatno plaćaju penale.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje svima na učešću i konstatira da je Skupština 
Informaciju primila na znanje. 
 
 

Ad. -2. 
Prijedlog odluke o davanju suglasnosti za zaduženje i davanju jamstva trgovačkom 

društvu Kaštijun d.o.o. Pula 
 

PROČELNICA BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK Trgovačko društvo Kaštijun d.o.o. je 
od svojih vlasnika zatražilo suglasnost za novo zaduživanje i jamstvo. Zagrebačka banka 
dala je najbolje uvjete, na kredit od 1,6 milijuna eura dali su kamatu od 3,98 posto što 
ukupno iznosi trošak od 347.246 eura. Dio koji snosi Istarska županija razmjerno udjelu je 
784.000 eura. Investicije koje će se financirati iz tih kreditnih sredstava jesu dodatno 
ulaganje u sustav za gospodarenje otpadom odnosno konkretno ulaganja u biorekatorsku 
plohu u smislu izrade sustava brtvljenja i otplinjavanja te nabavka materijala za pokrivanje, 
radni strojevi za potrebe odlagališta i građevina za strojeve za obradu metalne frakcije s 
opremom. Suglasnost daju osnivači odnosno oba vlasnika. Na ovu Odluku suglasnost mora 
dati Ministarstvo financija i tek tada se može sklopiti ugovor o kreditu.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU  
o davanju suglasnosti za zaduženje i davanju jamstva trgovačkom društvu Kaštijun d.o.o. 

Pula 
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